
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 
 

         Θεσσαλονίκη, 13/02/2023 
 
Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 
 
ΘΕΜΑ: «Αναγκαία η άμεση αντικατάσταση των μαχητικών αεροσκαφών F-

4E Phantom II» 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Ως γνωστόν και με αφορμή το τραγικό συμβάν της πρόσφατης πτώσης του F-4E 
Phantom II της Π. Α. μας, τα αεροσκάφη του εν λόγω τύπου συμπληρώνουν 
πεντηκονταετία πτήσεων. Τα πρώτα Ελληνικά Phantom αποκτήθηκαν το 1974, μέσω 
του αμυντικού προγράμματος Peace Icarus. Παρά το γεγονός ότι είναι αεροσκάφος 2ης 
γενιάς, τα ελληνικά Phantom είχαν εκσυγχρονιστεί με σύγχρονα ηλεκτρονικά συστήματα 
και δομική ενίσχυση (πρόγραμμα Peace Icarus 2000) στα τέλη του 1997, με συνέπεια 
να έχει παραταθεί το όριο της επιχειρησιακής τους ζωής. Έκτοτε, και κατόπιν της 
αναβάθμισής τους, παρήλθαν έτερα 25 συναπτά έτη με δεδομένο πια να θεωρείται ο 
εκσυγχρονισμός F-4E Phantom II, της εποχής του τέλους του 1997, είτε σε επίπεδο 
δομικής κατάστασης είτε ηλεκτρονικών συστημάτων, απαρχαιωμένος και εκτός 
σύγχρονης εποχής, δεδομένου πια ότι στις περισσότερες πολεμικές αεροπορίες 
επιχειρούν πολεμικά αεροσκάφη 4ης και 5ης γενιάς. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
Υφίσταται σχεδιασμός του ΥΠΕΘΑ περί άμεσης ή σταδιακής αντικατάστασης των F-4E 
Phantom II κι αν ναι, πώς θα υλοποιηθεί αυτή, σε ποιο βάθος χρόνου και με ποιου 
τύπου αεροσκάφη; 
 
Ο ερωτών Βουλευτής 
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